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Spørgsmål nr. 987 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse antallet af sager i skifteretten, hvor retten 
har tvangslukket et selskab og staten dækket den af selskabet 
stillede garanti på 30.000 kr., samt angive de årlige udgifter her-
til, opdelt i perioden 2010-2017?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Domstolsstyrelsen, der har oplyst følgende: 

 

”Domstolsstyrelsen forstår spørgsmålet således, at der spørges 
til, hvor mange tvangsopløsningssager, der overgår til behand-
ling ved likvidator, og i hvor mange af disse sager, staten afhol-
der udgifterne forbundet hermed, herunder eventuelt også udgif-
ter vedrørende konkursbehandling af det selskab, som tvangs-
opløsningen omhandler. Domstolsstyrelsen er ikke i besiddelse 
af statistiske oplysninger herom.  
 
Ud fra den løbende dialog med retterne samt oplysninger om, 
hvor mange sager, der sluttes efter en analogi af konkurslovens 
§ 143 – hvor boets midler ikke er tilstrækkelige til at dække om-
kostninger forbundet med skiftebehandling – er det dog Dom-
stolsstyrelsens vurdering, at staten afholder udgifterne i største-
delen af de sager, hvor der sker tvangsopløsning af et selskab.  
 
Domstolsstyrelsen har ikke indhentet mere præcise oplysninger 
under hensyn til, at indhentelse af sådanne oplysninger vil være 
forbundet med en manuel gennemgang af et stort antal sager om 
tvangsopløsning og være meget tidskrævende for domstolene.” 

 
 

 


